

---

## НАШИ АВТОРЫ

**Артамонов Юрий Александрович**, кандидат исторических наук, доцент, профессор кафедры истории государства и права Московского университета МВД России. Автор более 60 научных работ по древнерусскому летописанию и агиографии, русской средневековой эпиграфике и палеографии, проблемам взаимоотношения государства и церкви в Древней Руси.

Artamonov Yury Alexandrovich, PhD in History, professor of Department of State and Law, Moscow University MVD of Russia, the author more than sixty academic works. Research interest: Russian Medieval Epigraphy and paleography; the question of relationship between State and Church in Old Russia. E-mail: artamonov5@yandex.ru.

**Афанасьева Татьяна Игоревна**, кандидат филологических наук, доцент кафедры русского языка филологического факультета СПбГУ, автор работ по истории русского языка, текстологии, средневековой славянской книжности, византийской и славянской литургике.

Afanasyeva Tatiana Igorevna, PhD in Philology, associate professor of Department of Russian Language of Faculty of Philology and Arts, St. Petersburg State University; research interests: history of Russian language, textual criticism, Medieval Slavonic manuscripts, history of Byzantine and Slavic Church service. E-mail: Palaeoslavistica@gmail.com.

**Блащук Светлана Николаевна**, кандидат исторических наук, научный сотрудник отдела украинской историографии Института истории Украины НАН Украины.

Blashchuk Svetlana Nikolaevna, PhD in History, academic associate of Department of Ukraine Historiography, Institute of Ukraine History, National Academy of Science. E-mail: blashchuk\_sv@mail.ru.

**Гладкова Олеся Владимировна**, кандидат филологических наук, докторант ИМЛИ РАН, автор работ по истории и текстологии древнерусской литературы.

Gladkova Olesya Vladimirovna, PhD in Philology, doctoral candidate of the Institute of the World Literature, Russian Academy of Sciences, the author of works on the Old Russian literature and textology. E-mail: olesya.gladkova@yandex.ru.

**Горский Антон Анатольевич**, доктор исторических наук, профессор исторического факультета МГУ имени М. В. Ломоносова, ведущий научный сотрудник Института российской истории РАН, автор многих работ по истории Русского Средневековья.

Gorsky Anton Anatolyevich, PhD in History (Grand Doctor), Professor of Faculty of History, Moscow State University, Senior Associate of Institute of Russian History, Russian Academy of Science, the author of many works about Russian Medieval History. E-mail: Gor-KS@yandex.ru.

**Духанина Александра Владимировна**, кандидат филологических наук, литературный редактор журнала «Древняя Русь. Вопросы медиевистики», автор ряда работ по истории русского литературного языка, текстологии сочинений Епифания Премудрого.

Duhanina Alexandra Vladimirovna, PhD in Philology, editor of the scientific journal “Drevnyaya Rus’. Voprosy Medievistiki (Old Russia. Questions of Mediaeval Studies)”, the author of works on the Russian literary language history, textology of Epiphany Premudry’s works. E-mail: sakhara@yandex.ru.

**Зинько Мария Алексеевна**, аспирант исторического факультета Московского государственного университета имени М. В. Ломоносова, научные интересы: социально-экономическая и политическая история России XV–XVII в., история Крымского полуострова.

Zinko Maria Alexeevna, postgraduate of the Historical Department, Moscow State University, research interests: social, economic and political history of Russia of the 15<sup>th</sup>–17<sup>th</sup> centuries, history of the Crimea. E-mail: mazinko@yandex.ru.

**Кириллин Владимир Михайлович**, доктор филологических наук, ведущий научный сотрудник Института мировой литературы им. А. М. Горького РАН, заведующий кафедрой филологии и профессор Московской духовной академии, профессор Минской духовной академии, профессор Московского государственного университета культуры и искусств.

Kirillin Vladimir Mikhaylovich, PhD in Philology (Grand Doctor), senior academic associate, A. M. Gorky Institute of the World Literature, professor and chair of Language and Literature Department, Moscow Theological Academy, professor of Minsk Theological Academy, professor of Moscow State University of Culture and Arts. E-mail: kvladimirm@mail.ru.

**Конявская Елена Леонидовна**, доктор филологических наук, главный редактор журнала «Древняя Русь. Вопросы медиевистики», профессор кафедры истории мировой литературы Университета Российской академии образования, автор многих работ по истории и теории древнерусской литературы, текстологии, летописанию.

---

Konyavskaya Elena Leonidovna, PhD in Philology (Grand Doctor), Editor-in-Chief of the journal “Drevnyaya Rus’. Voprosy Medievistiki (Old Russia. Questions of Mediaeval Studies)”, professor of the Subdepartment of History of World Literature, University of the Russian Academy of Education, the author of books and articles in history and theory of Old Russian Literature, textual study and writing of annals. E-mail: dr@pvti.ru.

**Конявская Светлана Валерьевна**, кандидат филологических наук, заместитель генерального директора ОКБ САПР, выпускающий редактор журнала «Древняя Русь. Вопросы медиевистики», преподаватель кафедры защиты информации МФТИ, доцент МИФИ.

Konyavskaya Svetlana Valeryevna, PhD in Philology, deputy director-general of ОКБ САПР, production editor of the journal “Drevnyaya Rus’. Voprosy Medievistiki (Old Russia. Questions of Mediaeval Studies)”, lecturer of the Subdepartment of the Information Security of МФТИ, Assistant professor of МЕPhI. E-mail: S\_Konyavskaya@pvti.ru.

**Котышев Дмитрий Михайлович**, кандидат исторических наук, доцент кафедры истории дореволюционной России Челябинского государственного университета, автор работ по истории домонгольской Руси.

Kotyshev Dmitry Mikhaylovich, PhD in History, associate professor of Department of Pre-revolutionary History of Russia, Cheliabinsk State University. E-mail: grizli@csu.ru.

**Лукин Павел Владимирович**, кандидат исторических наук, старший научный сотрудник Института российской истории РАН, автор работ по истории Древней Руси и допетровской России.

Lukin Pavel Vladimirovich, PhD in History, senior research fellow of the Institute of Russian History, Russian Academy of Sciences, research interests: early Russian history, history of pre-Petrine Russia. E-mail: lukinpavel@yandex.ru.

**Пуцко Василий Григорьевич**, Заслуженный работник культуры РФ, ведущий научный сотрудник Калужского областного художественного музея, автор многих работ по искусству христианского средневековья, монументальному и пластическому искусству Византии, Руси, Западной Европы.

Putsko Vasily Grigorievich, Honored Worker of Culture of Russia, leading researcher of the Kaluga Regional Art Museum, the author of a number of works of art of the Christian Middle Ages, the monumental and plastic art of Byzantium, Russia, Western Europe. E-mail: artmuseum@kaluga.ru, krlc@kaluga.ru.

**Рахимзянов Булат Раимович**, кандидат исторических наук, старший научный сотрудник Института истории им. Ш. Марджани Академии наук Республики Татарстан, автор ряда работ по восточной политике Московского государства XV–XVI в., в том числе монографии.

Rakhimzyanov Bulat Raimovich, PhD in History, senior researcher of the Institute of History, Academy of Science of the Republic of Tatarstan, the author of the monograph, as well as of some other articles on Muscovite Eastern Policy of the 15<sup>th</sup> – 16<sup>th</sup> Century. E-mail: bulatrain@yahoo.com.

**Рудаков Владимир Николаевич**, заместитель главного редактора журнала «Профиль», кандидат филологических наук, преподаватель истории Московской городской педагогической гимназии № 1505, автор работ по истории монголо-татарского нашествия.

Rudakov Vladimir Nicolaevich, PhD in Philology, deputy chief editor of Journal “Profil”, teacher of history, Moscow City Pedagogical Gimnasium № 1505, the author of works on the history of Mongol invasion to Rus’. E-mail: ps-rudakov@yandex.ru.

**Усачев Андрей Сергеевич**, доктор исторических наук, профессор Российского государственного гуманитарного университета, автор работ по истории древнерусской книжности и русской историографии.

Usachev Andrey Sergeevich, PhD in History (Grand Doctor), professor of the Russian State University for the Humanities, the author of a number of works in the Old Russian book studying and Russian historiography. E-mail: Asuwas@mail.ru.